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 الرّؤية 

الدّوحة إلى تمكين طلّّبها من تحقيق مستويات عالية من النّموّ الأكاديميّ والرّفاه  –تسعى أكاديميّة قطر  

نفتحين على العالم ثقافتهم المحلّيّة ومالشّخصيّ ليصبحوا مواطنين مسؤولين متجذّرين في    

Vision 

Empowering students to achieve high levels of academic growth and personal wellbeing and 

to be responsible citizens who are locally rooted and globally connected. 
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العام  المدير رسالة    

 
 

الكرام،  الأمور أولياء  

( 19-كوفيد)  وقائية إجراءات  

 الأسابيع  خلال  المدرسة  خارج كورونا بـفيروس المصابين  الطلاب من جدًا قليل عدد لدينا ثبت

 بقية في الحال  هو كما) قطر  داخل  أخرى مرة طفيف بشكل الحالات  عدد يرتفع. الماضية القليلة

الحذر توخي في نستمر أن  علينا وبالتالي ،( العالم . 

التالية الظروف في المنزل في  أطفالكم  إبقاء منكم أطلب أن  يمكنني هل ، فضلكم من : 

 و  14 هو المعتاد الصحي للحجر يخضع أن  يجب)  تفاعليّة أو إيجابية اختبارهم نتيجة كانت إذا -1

(التوالي على أيام 7 . 

الأسرة  في  مصاب شخص  وجود  -2 . 

الفحص  نتائج انتظار في الأسرة  أفراد وبقية أحد أو   تفاعلية أو إيجابية اختباره نتيجة أو/  الأسرة في  مصاب شخص  وجود -3 . 

النتائج وينتظر اختباره تم/  اختباره وسيتم الأعراض عليه تظهر الأسرة في  مصاب شخص  وجود -4 . 

تفاعلية أو إيجابية حالة مع وثيق  اتصال  على طفلكم إذاكان  -5 . 

المرافقة المجموعة  أفراد أحد بعدوى علمه مع الأسرة  أفراد  أحد سفر -6   . 

قلقكم يثير  19- كوفيد بـ متعلق آخر سبب أي -7 . 

  به القيام يجب ما حول إرشادات على للحصول الفور على الإدارة فريق أو المدرسة  بممرضات الاتصال  يرجى ، الحالات هذه كل في

.  العامة الصحة  وزارة بروتوكولات عن أحيانًا تختلف محددة( 19-كوفيد)  بروتوكولات لديها قطر مؤسسة أن  ملاحظة يرجى. ذلك بعد

 غضون  في  المدرسة إلى العودة من الحالات من كثير في طفلكم يتمكن فقد ، الخاصة  ظروفك حول  مدرستنا فريق  إلى تحدثتم إذا

احترازي  كإجراء أولًا  معنا التحقق يرجى. قصيرة زمنية فترة . 

قصد غير عن المدرسة  إلى الفيروس إحضار  عدم فسنضمن ، الإرشادات هذه جميعًا اتبعنا  إذا . 

مروري  ازدحام  

  فقد تعلمون  كما. يومي بشكل واستلامهم الطلاب توصيل وقت في المدرسة  حول المروري الازدحام من كبيرًا قدرًا تواجهون  إنكم

  ،يرجى الازدحام مشكلة تخفيف في للمساعدة الماضي،  الشهر نهاية في التعليمية المدينة في السيارات من خالي ناجحًا يومًا  خبرنا

.  المدرسة  أمام من بدلًا  ، المستقبل في ، الغربي الموقف من واستلامهم الثانوية  المدارس  طلاب  جميع توصيل سيتم  بأنه العلم

بالترتيبات أمس الثانوية  المدرسة  أمور أولياء إبلاغ تم لقد.  نوفمبر 14 الأحد يوم من اعتبارًا  الإجراء هذا سيبدأ  . 

  مركز لمدخل الابتدائية  المدرسة  في الطلاب  واستلام توصيل في الاستمرار المبكّر التّعليم ومركز الابتدائية المدرسة لطلاب يمكن

المرور  حركة أمام الثانوية  المدرسة أمام الطرق إغلاق  سيتم.  المبكر مالتعلي . 

 لهذه دعمكم  على لكم شكرًا. الجديدة  الترتيبات تستقر بينما ، المدرسة  إلى  لرحلتك الوقت من بمزيد السماح الحكمة من سيكون 

 .الترتيبات

  استخدام ثم  الأوكسجين  حديقة مواقف  في السيارات  وقوف خلال من  ، تمامًا المدرسة في السيارات  وقوف تجنّب هو الخيارات أحد

الابتدائية المدرسة  سيارات موقف إلى المبكر التعليم  مركز  مدخل عند الترام  هذا يتوقف. الأصفر الترام خط . 

سعيدة أسبوع نهاية  لكم أرجو  

الأمنيات،  أطيب  

ميك ستيفن  



 

 
 
 

 

 

Director’s Message 

 
Dear Parents, 

 

Covid-19 Precautions 

We have had a very small number of students contracting Covid-19 outside the school, in the last 

few weeks. The number of cases is gently rising again within Qatar (as in the rest of the world) 

and therefore we need to continue to be vigilant.  

Please can I therefore ask you to keep your children at home in the following circumstances: 

1. They have tested positive or reactive (the usual quarantine is 14 and seven days, respectively). 

2. Someone else in the family / household has tested positive or reactive. 

3. Someone in the family / household has tested positive or reactive and the rest of the family are 

being tested and are waiting for their results. 

4. Someone in the family / household is showing symptoms and is going to be tested / has been tested and is waiting for the results. 

5. Your child is a close contact of a positive or reactive case. 

6. Someone in the family / household has travelled and is aware of infection within the group. 

7. You have any other Covid-related reason that you are concerned about. 

 

In all of these instances, please contact the school nurses or the admin team immediately for guidance on what to do next. Please note 

that QF has specific Covid protocols that sometimes differ from MoPH protocols. If you speak to our school team about your specific 

circumstances, in many cases your child may be able to come back to school within a short timeframe. Please do check with us first, as 

a precaution. 

If we all follow these guidelines then we will ensure that we do not unwittingly bring the virus into the school. 

Traffic Congestion 

You will know that there is a great deal of traffic congestion around the school at drop-off and collection time. You will also know that 

we had a successful Car Free Day in Education City at the end of last month. To help ease the congestion problem, all Senior School 

students will be dropped-off and collected from The West Car Park, in future, rather than in front of the school. This will start this 

Sunday, 14th November. I wrote to the Senior School parents to inform them of the arrangements yesterday. 

Primary School and EEC Students can continue to be dropped-off and collected at the Primary School and the EEC. However the roads 

in front of the Senior School will be closed to all traffic. 

It would be wise to allow a little more time for your journey to school, while the new arrangements settle down. Thank you for your 

support with these arrangements. 

One option is to avoid parking at the school altogether, by parking at the Oxygen Park Car Park and then using the yellow tram line. This 

tram stops by the Tear Drop entrance to the EEC and by the Primary School Car Park. 

Enjoy your weekend. 

Best wishes, 

Stephen Meek 

 

 
 
 
 



 

 

 
 

 
 
 
 

الابتدائية المدرسة مدير  رسالة

 
 الأهالي الأعزّاء،  

أتأمّل أن تكونوا قد عدتم إلى روتين عملكم ومنزلكم مع عودة الأطفال إلى التّعليم بدوام كامل في  

المدرسة. أشكركم على دعمكم المستمرّ لبروتوكولات كوفيد التّي لا نزال نواجهها جميعًا. أعلم أنّه  

 بالفعل جهودكم.  ليس من السّهل إدارة عائلة مكوّنة من أطفال في ظلّ وجود جائحة. نحن نقدّر 

نوفمبر هو اليوم التّوعويّ للجمعيّة القطريّة  14 الموافق فيهيوم الأحد القادم  أودّ إعلامكم بأنّ 

جينز وحذاء    لقميص بلون أزرق فاتح، وسرواللسّكّريّ. سنعمل على زيادة الوعي من خلال ارتداء 

سنعزّز الفوائد الصّحّيّة للتّمارين الرّياضيّة وخيارات الغذاء الصّحّيّ كوسيلة وسيكون المنهاج المدرسيّ داعمًا لهذا اليوم.  ،رياضيّ 

 للوقاية.  

لدّهشة، لقد مرّ خمسة أسابيع بدوام كامل على تواجد التّلاميذ داخل الصّفوف، ويتكيّف التّلاميذ ببطء مع الرّوتين والأنظمة. والمثير ل

ا في الصّفّ الخامس، وهو أطول وقت للا الأمر يستغرق وقتًا مع الأولاد الأكهذا إنّ  ستقرار وتذكيرهم بالتّواصل مع بعضهم  بر سنًّ

وفريق العمل على استثمار وقتنا وخبرتنا على إدارة خياراتهم الضّعيفة. يرجى من حضرتكم التّحدّث  ا. أعمل أنبأسلوب محترمالبعض 

 رمة. هذه مهارة حياتيّة تحتاج إلى معالجة كأولويّة.  مع أبنائكم حول توقّعات المدرسة وكيفيّة التّصرّف بطريقة محت

سأعمل على تذكير التّلاميذ كافّةً بالزّيّ المدرسيّ: يُسمح فقط بارتداء السّترات المدرسيّة والأحذية المدرسيّة السّوادء. يجب عدم  

اعيد المتجر الجديدة. إلى ذلك الحين، إن كنتم حول الخصر وكذلك عدم ارتداء ألوان مختلفة في المدرسة. أنا بانتظار مو وضع أيّ أشياء

بحاجة إلى أيّ قطع، يرجى الطّلب من الموقع عبر الإنترنت كالمعتاد. كما يمكنكم الحصول على قمصان الفرق أيضًا متى أمكنكم 

 ذلك.  

خذ أطفالكم. سنضع التّلاميذ في من جهتنا، يحتاج انصراف التّلاميذ في نهاية اليوم إلى مراجعة ولدينا خطّة تحسين لمساعدتكم في أ

والّتي ستكون بمثابة  خلال الأسبوع المقبل  هذه الخطّةمجموعات عائليّة، بالإضافة إلى ألوان الفرق. سأكون جاهزةً لمشاركتكم 

 نظام. أمّا من جهتكم فأرجو منكم أن تتحدّثوا مع المربّيات والسّائقين )المسؤولين عن الأطفال(:  

 لاميذ، يبقَون مع الشّخص المسؤول عن اصطحابهم بمجرّد تجميع التّ  •

 المدرسة للّعب بالألعاب وترك الشّخص المرافق لهم المكان المحيط بيجب على التّلاميذ عدم استخدام   •

 يجب عدم إعطاء الهواتف المحمولة للتّلاميذ إلّا بعد خروج التّلاميذ من المبنى المدرسيّ  •

 هذا الوقت خلال يجب عدم إعطاء الحلوى والمثلّجات للأطفال  •

 .  ن لهمقيبالنّيابة عن الأشخاص المراف Coffee Bean لن يُسمح للتّلاميذ بالذّهاب إلى  •

 ترمين. حنرجو منكم مساعدتنا في إبقاء الأطفال آمنين، مسؤولين وم

 استمتعوا بهذا الإصدار من أخبار. 

 تحيّاتي،  

 ماري

 

 
 

  



 

 
 
 
 
 
 
 

Principal’s message 
 
Dear Parents,  
 
I hope that you have now returned to your work and home routines with the 

children back into full time education on campus. Thank you for your ongoing support 
with any Covid protocols that we all, still, continue to face. I know it can’t be easy 
managing a family of children in a pandemic. We really appreciate your efforts. 

A date for your Diary – this coming Sunday 14th is Qatar Diabetes Association 
Awareness Day. We will be raising awareness by wearing light blue top, jeans and 
trainers as we take our curriculum outside on to the field this day. We will promote the health benefits of exercise 
and healthy food choices as a way of prevention. 

It has been 5 weeks of fulltime classes and students are slowly adapting to routines and organized structures. 
Surprisingly, it is taking our eldest male students in G5, the longest time to settle and to remember to connect with 
each other in a respectful way. Myself and the team are investing our time and experience, managing their poor 
choices. Please talk to your sons about school expectations and how to show and act in a respectful way. This is a life 
skill that needs addressing as a priority.  

I am about to share with all of the students, the reminders of the correct uniform: School jackets and black 
school shoes only permitted. Not wearing items around our waist and not wearing various colours in school. I am 
waiting for new dates for the Uniform pop-up shop. Until then, if you need any items, please order from the Uniform 
Website as usual. Grab those House Colour T-shirts too, whilst you can. 

From our side, the end of day dismissal needs revising and we have an improvement planned to assist you 
with the collection of your children. We will place students in family groups, plus colours! I will be ready to share this 
next week as a system. From your side I would like you to have a conversation with Nannies and Drivers (Guardians) 
please:  

• Once students are collected they remain with their Guardian 
• Students must not use the school area to play games and leave their Guardian 
• Mobile phones must not be given to students until students are off campus 
• Candy and Ice cream must not be given to children at this time 
• No trips to Coffee Bean will be granted by students acting on their Guardians behalf 
Please help us in keeping children safe, responsible and respectful. 
Enjoy Akhbar. 
 
Kindest 
 
Marie  
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 

 

 
 

Science week in Primary 
 

Grade 4 creating musical instruments as part of their How the World Works unit 

looking at different types of and how they transfer information. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Grade 5 inquiring into matter and its properties as part of their Energy and 

Ecosystems unit in How The World Works. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 

 
 

Grade 3 students have been scientists this week. 

 
Some children have been inquiring into bird beak adaptations. We used a variety of tools such as 
tweezers, chopsticks, pegs, scoops and pipettes to represent bird beaks. We used other items to 
represent things that birds love to eat. Rubber bands for worms, ice for fish, expired honey for 

nectar, etc.  The children then inquired to find out which bird beak was the most efficient at 
picking up each food. Did you know that bird beaks have adapted over time to help birds find food 

within their habitat so they can survive? 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 

Science in Preschool 
 

What is Preschool Science? 
The goal of science activities at the preschool age is not to memorize facts but rather how 

to gain knowledge through observations, experimentation, and play. Science is about 
connecting children's senses to the world around them. 

 
Sensory play is apparent in every preschool classroom and this allows children to 

experience science through their senses. Playing with corn flour and water, ice, shaving 
foam, slime, playdough, colour mixing and many more, allows children to question the 

changes they see and feel. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

In Preschool we encourage children to explore provocations and generate wonder 

about their experiences. Through science we allow them to make predictions and 

reach conclusions. For example; in the photos you can see here the children were 

presented with a problem. The dinosaur was stuck inside the block of ice. To begin 

with, the children approached the tray with curiosity. Then they began to touch the ice 

and ask about the dinosaur. How did it get there? Where did it come from?  

       Sometimes the best thing to do is to ask children their own  

question  -” Where do you think it came    from?”  



 

 
 
 
 
 
 

The teacher asked them how they could release the dinosaur. They tried to shake it, 

blow on it to break it, but nothing worked. When the ice started to melt, the teacher 

asked where the water had come from. The children said “the ice” when the teacher 

asked how it came from the ice the children said “it was magic.” At this age we want 

the children to conclude their findings in their own way and we will not be correcting 

them to explain why ice melts (that will come later). It is more important that they are 

trying to solve a problem and have tried to give reasons for what they see - and 

enjoyed the whole experience of course.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

It is also important that we infuse awe and wonder which are the foundations of 

budding scientists across the world. This sets a strong foundation for them to grow, 

knowing that they can question what they experience and be keen to find answers by 

themselves. 

 

 

 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 

SAFETY FIRST! 

 
Some of our Teachers and school staff have taken a FIRST AID training provided by 

Hamad International Training Center and are now certified first aid providers! 

Yet another reason to feel safe in QAD! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


